
 
 

PROTOKÓŁ Nr 26/09  
z posiedzenia Komisji Rewizyjnej, Komisji Finansów, Rozwoju Gospodarczego  

i Ochrony Środowiska z Komisją Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych  
Rady Miejskiej w Golczewie 

odbytego w dniu 30 grudnia 2009 r. 
 
Posiedzeniu przewodniczył Grzegorz Dyksy Przewodniczący Komisji Finansów, Roz-
woju Gospodarczego i Ochrony Środowiska. 
Komisje posiedzenie rozpoczęły o godz. 12 00, zakończyły o godz. 1340 

W posiedzeniu udział wzięli wszyscy członkowie Komisji Rewizyjnej, Komisji 
Oświaty Zdrowia i Spraw Społecznych członkowie Komisji Finansów, Rozwoju 
Gospodarczego i Ochrony Środowiska. 
W posiedzeniu ponadto uczestniczyli: Andrzej Danieluk, burmistrz, Waldemar 
Bartniczuk, zastępca burmistrza, Barbara Deszyńska, skarbnik gminy oraz pra-
cownik Urzędu Miejskiego w Golczewie Pan Kamil Sołtykowski. 
Lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 
 

Porządek obrad komisji: 
 
1. Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie posiedzenia Komisji, 
b) stwierdzenie kworum, 
c) przyjęcie protokołu z poprzedniej komisji 

 
2. Omówienie spraw sesyjnych: 

1) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu współpracy Gminy Golczewo 
z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działal-
ność pożytku publicznego na 2010 r. 

2) Projekt uchwały w sprawie ramowego planu pracy Rady Miejskiej w Golcze-
wie na 2010 r. 

3) Projekt uchwały zmian w budżecie Gminy Golczewo na 2009 r. 
3. Wolne wnioski i zapytania. 
4. Zakończenie obrad. 
 
Ad 1. Sprawy regulaminowe 

Radny Grzegorz Dyksy, Przewodniczy obrad stwierdził, że w posiedzeniu 
udział bierze 15 członków komisji i komisje są władne do wydawania opinii i wnio-
sków do rozpatrywanych tematów posiedzenia. 
Powitał radnych i zaproszonych gości następnie przedstawił porządek obrad, według 
którego będzie prowadzone dzisiejsze posiedzenie.  
 

Barbara Deszyńska, skarbnik gminy w imieniu Burmistrza prosiła o przyjęcie 
zmiany tytułu projektu uchwały przesłanej dla Radnych z „Projektu uchwały  
w sprawie zmian budżetu Gminy Golczewo na 2009 r.” na tytuł „Projekt uchwały  
w sprawie zmian budżetu i zmian w budżecie Gminy Golczewo na 2009 r.”, poinfor-
mowała, że zmienioną wersję ww. projektu dziś przedłożono Radnym.  

 
Radni nie wnieśli uwag do propozycji Skarbnika, którą przyjęli jednomyślnie  
15 głosami „za”. 
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Andrzej Danieluk, burmistrz wniósł o ujęcie w porządku obrad Komisji „Pro-
jektu uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Mechowo  
na lata 2007-2013.” i wyjaśnił, że jego uchwalenie na najbliższej sesji umożliwi zło-
żenie wniosku do Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich w miesiącu lutym br.  
Poinformował, że Zebranie Wiejskie Sołectwa Mechowo w dniu wczorajszym,  
tj. 29 grudnia br. przyjęło ww. Plan. 

 
Radni propozycję Burmistrza przyjęli jednomyślnie 15 głosami „za”. 
 
Radny Tomasz Bartniczuk zwrócił uwagę, że po raz kolejny projekt uchwały 

jest przedkładany radnym w ostatniej chwili i Radni mają zbyt mało czasu na zapo-
znanie się z jego treścią. Prosił, aby takie sytuacje nie miały miejsca w przyszłości. 
 
 
Wobec powyższego dalszy porządek obrad Komisji przedstawia się następująco:  
 

c) przyjęcie protokołu z poprzedniej komisji 
 
1. Omówienie spraw sesyjnych: 

1) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu współpracy Gminy Golczewo 
z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działal-
ność pożytku publicznego na 2010 r. 

2) Projekt uchwały w sprawie ramowego planu pracy Rady Miejskiej w Golcze-
wie na 2010 r. 

3) Projekt uchwały zmian budżetu i zmian w budżecie Gminy Golczewo  
na 2009 r. 

4) Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Me-
chowo na lata 2010-2013. 

2. Wolne wnioski i zapytania. 
3. Zakończenie obrad. 
 
 
Radni jednomyślnie, 15 „za” głosami przyjęli protokół z poprzedniego posiedzenia 
Komisji. 
 
Ad. 2 Omówienie spraw sesyjnych: 
 
Ad. 2.1). Projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu współpracy Gmi-
ny Golczewo z organizacjami i innymi podmiotami prowadzącymi działal-
ność pożytku publicznego na 2010 r.  
 Kamil Sołtykowski, w zastępstwie Pani Doroty Opiły (pracownika Urzędu Miej-
skiego w Golczewie) w imieniu Burmistrza przedstawił projekt uchwały i poinformo-
wał, że zgodnie z ustawą o wolontariacie ww. program winien być corocznie uchwa-
lany przez radę gminy. Wyjaśnił, że jego przyjęcie pozwoli na wykonywanie niektó-
rych zadań publicznych przez organizacje pozarządowe. Efektami takiego działania 
powinno być m. in. zwiększenie ilości świadczonych usług publicznych, obniżenie 
kosztów realizacji niektórych zadań, wzmocnienie potencjału organizacji pozarządo-
wych oraz aktywizacja społeczności lokalnej. 
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Radny Mieczysław Perużyński uważa, iż zapis w pkt 3, ppkt 5 dotyczący pro-
pagowania ideii integracji europejskiej jest nie demokratyczny i winien być wykre-
ślony z projektu uchwały.  

Burmistrz zwrócił uwagę, że jesteśmy członkami Unii Europejskiej i chcąc ko-
rzystać z jej środków należy ją propagować. 
 
 Przewodniczący obrad poddał wniosek Radnego Mieczysława Perużyńskiego 
pod głosowanie. 
  
W wyniku jawnego głosowania radni, członkowie Komisji we wspólnym głosowaniu 
1 głosem „za”, przy 5 głosach „wstrzymujących się” i 9 głosach „przeciw” przyjęli 
propozycję ww. Radnego. 
 
Wobec powyższego wspomniany zapis pozostaje. 
 
 

Radny Mieczysław Perużyński następnie zwrócił uwagę na błędny zapis w pkt 
2, ppkt 6 „Cele programu” winno być „Zabezpieczenie w budżecie Gminy  
Golczewo ...” a nie „w budżecie miasta” oraz w pkt 7 „Mierniki efektywności” winien 
być określony termin złożenia Radzie informacji przez Burmistrza. 
 Burmistrz zaproponował termin do końca kwietnia 2011 r.  
Poinformował, że wskazane poprawki do niniejszego projektu uchwały zostaną 
wniesione na najbliższej sesji. 
 Radni nie wnieśli więcej uwag i pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały  
wraz z wnioskowanymi poprawkami. 
 
Projekt uchwały, który stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 2.2).Projekt uchwały w sprawie ramowego planu pracy Rady Miejskiej 
w Golczewie na 2010 r. 

Mieczysław Perużyński, Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił projekt 
uchwały i poinformował, że zgodnie ze Statutem Gminy Golczewo na ostatniej sesji 
Rady Miejskiej winien być uchwalony ramowy plan pracy na następny rok kalenda-
rzowy. Przedstawił proponowany plan i zwrócił uwagę na fakt złożenia przez Burmi-
strza sprawozdania dotyczącego wynagrodzeń nauczycieli i zapytał, czy ten punkt 
winien być zawarty w planie pracy Rady. 

Sekretarz poinformował, że Burmistrz ma obowiązek złożenia ww. sprawozda-
nia do 1 lutego danego roku, które winno być przedstawione po tym terminie  
na najbliższej sesji, wobec powyższego nie jest konieczne umieszczanie tego zapisu 
w niniejszym ramowym planie pracy. 

 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały 
Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały, który stanowi załącznik nr 3 
do niniejszego protokołu. 
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Ad. 2.3). Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Golczewo 
na 2009 r. 
 Barbara Deszyńska, skarbnik gminy w imieniu Burmistrza przedstawiła 
projekt uchwały i poinformowała że jest to uchwała porządkująca budżet na koń-
czący się 2009 r. Poinformowała, że dokonano przeniesienia środków finansowych 
w wysokości 40.000,00 zł z działu Kultura fizyczna i sport do działu Administra-
cja publiczna w związku z zatrudnieniem instruktorów sportu. Jest to zgodne  
z zaleceniami pokontrolnymi NIK. Zwiększono ponadto dochody i wydatki w dziale 
Gospodarka mieszkaniowa w wysokości 30.000,00 zł w związku z uzyskaniem 
większych niż planowano dochodów z tytułu sprzedaży nieruchomości oraz wy-
datków na podziały, wyceny i inwentaryzacje majątku Gminy. 
Dokonano także przeniesienia środków w kwocie 17.129,00 zł działu Edukacyjna 
opieka wychowawcza do działu Opieka i wychowanie, ponieważ nie wykorzystano 
planu wydatków na płace i pochodne nauczycieli zatrudnionych w świetlicach 
szkolnych. Wyjaśniła, że powyższa kwota uzupełni środki na płace i pochodne  
w związane z zastępstwem nauczyciela przebywającego na urlopie zdrowotnym. 
Zwiększono plan wydatków w dziale Gospodarka komunalna i ochrona środowi-
ska o kwotę 20.000.00 zł, jako uzupełnienie środków na usługi związane  
z utrzymaniem porządku i czystości oraz selektywną zbiórkę odpadów komunal-
nych. 
 Radna Danuta Bednarz zapytała, jakich trenerów zatrudnia Gmina ? 
 Skarbnik poinformowała, że są to dwaj trenerzy kolarstwa. 
 

Radny Tomasz Bartniczuk przypomniał o wcześniej składanym wniosku  
w sprawie remontu sali gimnastycznej w ZSP w Golczewie wraz z wykonaniem  
jej podziału na dwa poprzeczne boiska.  
Zwrócił uwagę, że przeprowadzenie remontu winno odbyć się podczas ferii zimo-
wych. 
 Skarbnik przypomniała, że w chwili obecnej dokonywane są zmiany  
w budżecie na bieżący rok  
Remont sali zaplanowany jest w uchwale budżetowej na rok przyszły, która będzie 
obowiązywała od 1 stycznia 2010 r. 
 Burmistrz zwrócił uwagę, że należy szczegółowo doprecyzować określone 
potrzeby w sprawie remontu sali. Wyjaśnił, że jest to zadanie dla dyrektora ZSP, 
który może wykonać remont w ramach wydatków bieżących następnie Gmina 
zwiększy budżet oświaty o tą kwotę. 
 
 Radny Mieczysław Perużyński zapytał o wydatki przeznaczone na zakup 
sprzętu dla ZUP w Golczewie i zakup samochodu dla klubu sportowego ? 
 Skarbnik poinformowała, że wydatek na zakup sprzętu dla ZUP został zre-
alizowany w ciągu mijającego roku, wyjaśniła również, że Gmina nie będzie dofi-
nansowała zakupu samochodu na potrzeby klubu sportowego „Baszta” Golczewo 
z uwagi na brak możliwości współfinansowania jego zakupu przez ww. klub. 
 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały, który stanowi załącznik nr 
4. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Golczewo na 2009 r. w wer-
sji pierwotnej, przesłanej dla radnych stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protoko-
łu. 
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Ad. 2.4). Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miej-
scowości Mechowo na lata 2010-2013. 
 Andrzej Danieluk, burmistrz przedstawił projekt uchwały i poinformował, że 
wymóg opracowania Planów Odnowy Miejscowości wynika z zapisów Programu  
Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013. 
Stwierdził, że niniejszy Plan wymaga jednak poprawek błędów literowych, poinfor-
mował, że autopoprawką zmieniony zostanie czas jego obowiązywania na lata 2010-
2013. 

Burmistrz wyjaśnił, że przyjęcie ww. Planu stworzy możliwość występowania 
do pozyskanie zewnętrznych środków finansowych na poprawę warunków życia 
mieszkańców danego Sołectwa i przeprowadzenie remontu zabytkowego kościoła 
wraz z infrastrukturą związaną z tym kościołem, tj. parku przed kościołem, drogą 
dojazdową łącznie z możliwością wyburzenia budynku niszczejącej obory znajdującej 
się w pobliżu kościoła. 
 
 Radny Grzegorz Dyksy zapytał, jak obecnie przedstawia się sprawa sprzedaży 
budynku byłej szkoły w Mechowie ? 
 Burmistrz poinformował, że było 3 chętnych, gdy obniżyliśmy cenę do 200 tys. 
zł lecz po ogłoszeniu przetargu nie zgłosili się i należy w tym kierunku czynić dalsze 
uzgodnienia, ponieważ budynek jest pusty i niszczeje. Poinformował, że rozważano 
także utworzenie w nim internatu, lecz Starostwo Powiatowe niestety nie jest zainte-
resowane taką inwestycją. 
 Radny Grzegorz Dyksy uważa, że należy zastanowić się nad adaptację jego  
na mieszkania socjalne zamiast inwestowania w ich budowę w Sosnowicach lub 
utworzenie w nim świetlicy wiejskiej wykorzystując działkę znajdującą się przy nim 
na wykonanie placu zabaw. Zwrócił przy tym uwagę na korzyści finansowe z tego 
tytułu. Uważa, że należy zainwestować w ten budynek, ponieważ jest to majątek. 
 Burmistrz stwierdził, że budowa mieszkań socjalnych w Sosnowicach wyniesie 
500 tys. zł, zaś adaptacja budynku byłej szkoły w Mechowie wg ceny kosztorysowej 
wyniesie ok. 1.000.000,00 zł. Poinformował, że mieszkańcy Mechowa mogą być jed-
nak przeciwni, aby w tym budynku powstały mieszkania socjalne. 
 Radny Mieczysław Perużyński stwierdził, iż należy bezwzględnie zrewidować 
sensowność sprzedaży budynku byłej szkoły i szczegółowo przeanalizować koszty 
budowy mieszkań socjalnych w Sosnowicach.  

Radny Piotr Gajda poinformował, że ww. wniosek należy przekazać dla Komisji 
Finansów Rozwoju Gospodarczego i Ochrony Środowiska. 
 
Radni nie wnieśli sprzeciwu i pozytywnie zaopiniowali ww. wniosek. 
 

Radny Grzegorz Dyksy prosił, aby Burmistrz do czasu rozstrzygnięcia przez 
Komisję wspomnianego wyżej problemu nie podejmował działań w kierunku sprze-
daży budynku byłej szkoły w Mechowie. 

 
Radni nie wnieśli więcej uwag do projektu uchwały 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały, który stanowi kolejno załącznik 
nr 6 i 7 do niniejszego protokołu, który po naniesieniu poprawek zostanie przedło-
żony na sesji. 
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Ad. 3 Wolne wnioski i zapytania 
  

Radny Mieczysław Perużyński ponowił swój wniosek o zrewidowanie planu 
budowy mieszkań socjalnych w Sosnowicach, nad sensem sprzedaży budynku  
w Mechowie. 
 
 Radny Piotr Gajda stwierdził, że w łazienkach szkolnych należy zamontować 
baterie przyciskowe, dzięki temu znacznie zmniejszy się zużycie wody, ponieważ czę-
sto zdarza się, że dzieci odkręcają krany w łazienkach i wychodzą na lekcje. 
 
 Burmistrz prosił Radnych o przyzwolenie na prowadzenie uzgodnień dotyczą-
cych nabycia nieruchomości od Pani Bzdyra w Golczewie w celu zabezpieczenia  
terenu na wykonanie skrzyżowania bezkolizyjnego ul. Kamieńskiej z ul. Niepodległo-
ści, z  Państwem Burbo dotyczących odkupienia zabytkowego budynku mieszkalne-
go wraz z przyległą działką z przeznaczeniem na utworzenie w nim muzeum, z Pań-
stwem Zielińskimi w sprawie wykupu działki pod budowę drogi łączącej ul. Szkolną  
z ul. Witosa 
 
Radny Grzegorz Dyksy powiedział, że nieruchomość Pani Bzdyra winien wycenić 
rzeczoznawca. 
 
Radni planowane założenia przez Burmistrza przyjęli do wiadomości i nie wnieśli  
do nich swoich przeciwwskazań.  
 
 
 Burmistrz ponadto poinformował, że zgodnie z porozumieniem Gmina Golcze-
wo wspólnie z Zarządem Powiatu w Kamieniu Pom. przy 50 % udziale przystąpi  
do realizacji zadania mającego na celu poprawę bezpieczeństwa ruchu, tj. przebu-
dowy skrzyżowania dróg w Wysokiej Kam., budowę chodnika w miejscowościach  
Kozielice i Dargoszewo oraz wykonanie parkingu wraz z drogą dojazdową na basztę 
w Golczewie. 
 
 
 Radny Tomasz Bartniczuk zwrócił uwagę, że należy zastanowić się nad budo-
wą kotłowni ogrzewającej budynek ZSP, Przedszkola i Urzędu Miejskiego, aby unik-
nąć wydatków na obsługę kotłowni przez pośrednika i płacić jedynie za zużyty gaz.  
 Burmistrz poinformował, że w budżecie Gminy zabezpieczone jest jedynie  
60 tys. zł na modernizację ogrzewania, zaś budowa kotłowni tą kwotę znacznie 
przewyższy. 
 
 
 Radny Antoni Opowicz zapytał, czy został ogłoszony przetarg na budowę 
przedszkola w Golczewie ? 
 Burmistrz poinformował, że tak. Termin składania ofert został wyznaczony  
do 8 stycznia 2010 r. 
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Ad. 4 Zakończenie obrad. 

Wobec wyczerpania porządku obrad przewodniczący obrad dokonał  
zamknięcia wspólnego posiedzenia Komisji Rewizyjnej, Komisji Finansów, Rozwoju 
Gospodarczego i Komisji Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych Rady Miejskiej  
w Golczewie. 
 
 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała:            Przewodniczył: 

Inspektor       Przewodniczący Komisji  
Finansów, Rozwoju Gospodarczego 
          i Ochrony Środowiska 

 
Danuta Krupa          Grzegorz Dyksy 

 
 


